
ΔΗΜΟΣ ΗΛΙΟΥΠΟΛΗΣ 
5η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ 

Της 12ης Φεβρουαρίου 2009 

ΔΗΜΑΡΧΟΣ: ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΥ 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ           ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ 

ΑΝΤΙΠΡΟΕΔΡΟΣ: ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΧΩΜΑΤΑ           ΕΙΔ. ΓΡΑΜ/ΤΕΙΣ: ΑΜΑΛ. ΚΑΛΠΟΥΖΑΝΗ 

                    ΧΡΙΣΤΙΝΑ ΚΟΚΚΟΡΗ 

ΠΑΡΟΝΤΕΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΙ 
1) Παρασκευάς Γιαννόπουλος (Πρόεδρος), 2) Αικατερίνη Χωματά 

(Αντιπρόεδρος), 3) Γεώργιος Παπανικολάου (Γραμματέας), 4) Αναστάσιος 

Ευσταθίου, 5) Αργυρώ Πίκουλα, 6) Ιωάννης Μπότος, 7) Πολυξένη Βλάχου, 8) 

Θωμάς Μηλούλης, 9) Παναγιώτης  Καρανδρέας, 10) Δημήτριος Πίσσας, 11) 

Γεώργιος Αγαδάκος, 12) Δημήτριος Γλύκας, 13) Γαβριήλ Αραμπατζής, 14) 

Παναγιώτης Παναγιωτόπουλος, 15) Νικόλαος Χριστοδουλάκης, 16) Κων/νος 

Νικολαϊδης, 17) Μαριλένα Ζαμπάρα-Κορκολιού, 18) Ηλίας Γεωργαντάς, 19) 

Αικατερίνη Γλυκού-Φωτεινιά, 20) Ροζαλία Καλύβα – Χρήστου, 21) 

Χαράλαμπος Κολιοφώτης, 22) Δημήτριος Πανταζόπουλος, 23) Σπύρος Προβιάς, 

24) Ευάγγελος Γεωργάκης, 25) Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος, 26) Ευφημία 

Ζαννιά, 27) Αικατερίνη Μαρκουλάκη, 28) Αλέξανδρος Αμουργιανός, 29) 

Κωνσταντίνος Κονδύλης, 30) Νικόλαος Αρβανίτης, 31) Ελευθέριος 

Μακρυκώστας, 32) Θεοφάνης Λαγκαδινός.  

Παρευρίσκεται ο Δήμαρχος κ. Ιωάννης Αναγνώστου.  

----------------------------- 

ΑΠΟΝΤΕΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΙ 

Αν και κλήθηκε νόμιμα με την υπ’ αριθμ. πρωτ. 5466/6.2.2009 πρόσκληση του 

Προέδρου του Δημοτικού Συμβουλίου κ. Παρασκευά Γιαννόπουλου, απουσίαζε 

ο Δημοτικός Σύμβουλος κ. Ευάγγελος Σκούρας.  

----------------------------- 

ΠΡΟΣΕΛΕΥΣΕΙΣ-ΑΠΟΧΩΡΗΣΕΙΣ-ΜΕΤΑΒΟΛΕΣ: 

Ο κ. Α. Ευσταθίου προσήλθε στο θέμα 7. 

Η κα Α. Μαρκουλάκη προσήλθε στο θέμα 7 και απεχώρησε μετά την ψήφιση 

των 8 και 9 θεμάτων. 

Ο κ. Ο. Κωνσταντινόπουλος απεχώρησε μετά το θέμα 7. 

Ο κ. Ε. Γεωργάκης απεχώρησε μετά το θέμα 7. 

Ο κ. Α. Αμουργιανός απεχώρησε μετά το θέμα 7. 

Ο κ. Σ. Προβιάς απεχώρησε στο 11ο θέμα. 

Ο κ. Θ. Λαγκαδινός απεχώρησε στο θέμα 18. 

Ο κ. Ε. Μακρυκώστας απεχώρησε στο θέμα 18. 

Ο κ. Κ. Κονδύλης απεχώρησε στο θέμα 36. 

Ο κ. Ν. Αρβανίτης απεχώρησε στο θέμα 36. 

----------------------------- 

ΩΡΑ ΠΡΟΣΚΛΗΣΗΣ: 19:00΄ 

ΩΡΑ ΕΝΑΡΞΗΣ: 19.30΄ 

ΩΡΑ ΛΗΞΗΣ: 01:20΄ 
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ΘΕΜΑΤΑ ΗΜΕΡΗΣΙΑΣ ΔΙΑΤΑΞΗΣ:  

Α.Α.          Π.Δ.Σ. ΣΕΛ. 

1.  Ίδρυση Ν.Π.Δ.Δ. με διακριτικό τίτλο «Μουσείο Εθνικής 

Αντίστασης».  

42 31 

2.  Ορθή επανάληψη της υπ’ αριθ. 536/2008 απόφασης Δ.Σ. 

για την υποβολή προτάσεων χρηματοδότησης στο Ε.Π. 

Ψηφιακή Σύγκλιση.  

48 133 

3.  Αντικατάσταση μέλους Δ.Σ. του Ν.Π.Δ.Δ. «Βρεφο-

νηπιακός - Παιδικός Σταθμός». 

49 134 

4.  Αντικατάσταση μέλους Δ.Σ. του «Κέντρου Πρόληψης 

Χρήσης Εξαρτησιογόνων Ουσιών». 

50 135 

5.  Έγκριση Προγραμματικής Σύμβασης μεταξύ Δήμου, 

ΔΕΠΑΗΛ & του Ν.Π.Δ.Δ. «Βρεφονηπιακός – Παιδικός 

Σταθμός». 

51 136 

6.  Έγκριση της υπ’ αριθ. 5/2009  απόφασης Δ.Σ. της 

ΔΕΠΑΗΛ για μεταφορά υπαλλήλου στο Δήμο σε 

προσωποπαγή θέση.  

52 137 

7.  Λήψη απόφασης για τη λύση της Αστικής μη 

κερδοσκοπικής εταιρείας με την επωνυμία «Κέντρο 

Φροντίδας Ηλικιωμένων Η ΑΓΙΑ ΤΑΒΙΘΑ». 

43 59 

8.  Εκχώρηση αρμοδιοτήτων στην Δημοτική Αστυνομία.  44 96 

9.  Τροποποίηση του Οργανισμού Εσωτερικής Υπηρεσίας 

(Ο.Ε.Υ.) του Δήμου.  

45 96 

10.  Καθορισμός αμοιβής Προέδρων και Αντιπροέδρων 

Ν.Π.Δ.Δ. και Δημοτικών Επιχειρήσεων. 

53-55 138 

11.  Έκτακτες οικονομικές ενισχύσεις σε άπορους δημότες. 56 143 

12.  Επικύρωση πρακτικών της Συμβιβαστικής Επιτροπής 

Επίλυσης Φορολογικών Διαφορών.  

58 149 

13.  Καθορισμός τελών χρήσης υπεδάφους. 59 154 

14.  Αποδοχή ποσού από την Τ.Ε.Δ.Κ.Ν.Α. για την προμήθεια 

αυτόνομου ρυμουλκούμενου πυροσβεστικού οχήματος.  

60 156 
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15.  Έγκριση τεχνικής έκθεσης και ψήφιση πίστωσης για 

αποστολή ανθρωπιστικής βοήθειας στον Παλαιστινιακό 

Λαό. 

61 157 

16.  Έγκριση τεχνικής έκθεσης και ψήφιση πίστωσης, 

ανάθεση και ορισμός Επιτροπής Παρακολούθησης για 

την εκδήλωση «Κούλουμα 2009». 

62 158 

17.  Έγκριση τεχνικής έκθεσης, ψήφιση πίστωσης για την 

εκδήλωση «Κοπή Βασιλόπιτας για τους εργαζόμενους 

του Δήμου».  

63 159 

18.  Έγκριση τεχνικής έκθεσης, ψήφιση πίστωσης και ορισμός 

Επιτροπής παρακολούθησης της ημερίδας με θέμα 

«Αυτονομία & Εξάρτηση».  

64 160 

19.  Αναμόρφωση προϋπολογισμού του Δήμου έτους 2009.  65 161 

20.  Επιστροφή αχρεωστήτως εισπραχθέντων ποσών.  66 168 

21.  Διαγραφές και λοιπές μεταβολές σε βεβαιωτικούς 

καταλόγους. 

67 169 

22.  Λήψη απόφασης για την ανάθεση συλλογής εγκαταλε-

λειμμένων οχημάτων (ΟΤΚΖ).  

68 170 

23.  Έγκριση ανάθεσης για την «Προμήθεια δύο (2) 

απορριμματοφόρων τύπου πρέσας χωρητικότητας 4 κ.μ.» 

(Α.Μ. Κ37/2008).  

69 171 

24.  Λήψη απόφασης για την υλοτομία δένδρων – ανακατα-

σκευή νησίδας Μαρίνου Αντύπα. 

- 175 

25.  Τροποποίηση Τεχνικού Προγράμματος.  71 175 

26.  Έγκριση ή μη της μελέτης «Τοπογραφική αποτύπωση, 

σύνταξη τοπογραφικού διαγράμματος και 

κτηματολογικού πίνακα για κτήματα Δημοσίου όπως 

ΑΒΚ 1741 στο Ο.Τ. 671 κ.α.» (ΑΑΜ 9/08).  

72 177 

27.  Έγκρισή η μη πρότασης Τροποποίησης Ρυμοτομικού 

Σχεδίου (ΤΡΣ) στο Ο.Τ.288.  

73 177 

28.  Έγκρισή η μη πρότασης Τροποποίησης Ρυμοτομικού 74 179 
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Σχεδίου (ΤΡΣ) στο Ο.Τ.411.  

29.  Έγκριση ή μη τοποθέτησης πινακίδων STOP (Ρ-2) στις 

διασταυρώσεις της οδού Νεάρχου.  

75 180 

30.  Έγκριση ή μη τοποθέτησης πινακίδων STOP (Ρ-2) και 

πινακίδα (Ρ-32) στη συμβολή των οδών Κριάρη & 

Ποσειδώνος.  

76 180 

31.  Έγκριση ή μη τοποθέτησης πινακίδων (Ρ-40) επί της οδού 

Καρνεάδου 18.  

77 181 

32.  Έγκριση ή μη τοποθέτησης πινακίδων (Ρ-40) επί της οδού 

Λεμεσού 20.  

78 182 

33.  Έγκριση ή μη τοποθέτησης οριοδεικτών και πινακίδων 

(Ρ-40) επί της Λεωφ. Εθνάρχου Μακαρίου.  

79 182 

34.  Λήψη απόφασης για την έγκριση ή μη μονοδρόμησης της 

οδού Βησσαρίου.  

46 114,139 

35.  Λήψη απόφασης για την έγκριση ή μη μονοδρόμησης της 

οδού Μανιακίου.  

47 114,139 

36.  Λήψη απόφασης για την έγκριση ή μη απευθείας 

ανάθεσης εκπόνησης μελέτης του έργου «Εδαφοτεχνική 

μελέτη για την κατασκευή διώροφου Παιδικού Σταθμού 

επί της οδού Αγαμέμνονος» (Α.Α.Μ. 01/09). 

80 183 

37.  Λήψη απόφασης για την έγκριση ή μη απευθείας 

ανάθεσης εκπόνησης μελέτης του έργου «Μελέτη Η/Μ 

Εγκαταστάσεων (Ηλεκτρικά-ανελκυστήρας, φυσικό 

αέριο) του διώροφου Παιδικού Σταθμού επί της οδού 

Αγαμέμνονος» (Α.Α.Μ. 02/09). 

81 184 

38.  Λήψη απόφασης για την έγκριση ή μη απευθείας 

ανάθεσης εκπόνησης μελέτης του έργου «Μελέτη 

υδραυλικών-αποχέτευσης του διώροφου Παιδικού 

Σταθμού επί της οδού Αγαμέμνονος» (Α.Α.Μ. 03/09). 

82 185 

39.  Λήψη απόφασης για την έγκριση ή μη απευθείας 

ανάθεσης εκπόνησης μελέτης του έργου «Μελέτη 

ενεργητικής πυροπροσασίας (πυρόσβεση-πυρανίχνευση) 

83 186 
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του διώροφου Παιδικού Σταθμού επί της οδού 

Αγαμέμνονος» (Α.Α.Μ. 04/09). 

40.  Λήψη απόφασης για την έγκριση ή μη εκπόνησης της 

μελέτης «Τοπογραφική αποτύπωση οδών με κλίμακες 

περιοχής Αγ. Μαρίνας» (Α.Α.Μ. 1/08).  

84 187 

41.  Αποδοχή χρηματοδότησης από το Πρόγραμμα 

«ΘΗΣΕΑΣ» για την εκτέλεση έργου.  

85 188 

42.  Αυτοδίκαιη παραλαβή του έργου «Ασφαλτοστρώσεις 

οδών Αγ. Μαρίνας – Άνω Ηλιούπολη».  

86 189 

43.  Αυτοδίκαιη παραλαβή του έργου «Ασφαλτοστρώσεις 

οδών του Δήμου».  

87 190 

44.  Έγκριση 1ου Ανακεφαλαιωτικού Πίνακα εκτέλεσης του 

έργου «Ανάπλαση Πάρκου Αναστάσεως» (Α.Μ. 18/08). 

88 190 

45.  Έγκριση 1ου Ανακεφαλαιωτικού Πίνακα και παράταση 

χρόνου περαίωσης εργασιών του έργου «Ανάπλαση 

πλατείας 25ης Μαρτίου» (Α.Μ. 30/08). 

89 191 

46.  Έγκριση παράτασης συμβάσεων για την «Προμήθεια 

καυσίμων».  

90 191 

47.  Έγκριση πρωτοκόλλου καταστροφής αντικειμένων άνευ 

αξίας.  

91 192 

----------------------------- 

ΘΕΜΑΤΑ ΕΚΤΟΣ ΗΜΕΡΗΣΙΑΣ ΔΙΑΤΑΞΗΣ: 

Α.Α.          Π.Δ.Σ. ΣΕΛ. 

1.  Οικονομική ενίσχυση προς την ΠΕΑΕΑ για τη δημιουργία 

ειδικού κτιρίου για τη στέγαση των αρχείων του Κ.Κ.Ε. 

57 146 

2.  Προγραμματισμός προσλήψεων εποχιακού προσωπικού 

έτους 2009. 

92 193 

3.  Προγραμματισμός προσλήψεων εποχιακού προσωπικού 

ανταποδοτικού χαρακτήρα έτους 2009. 

93 196 

4.  Προγραμματισμός προσλήψεων με σύμβαση έργου. 94 197 
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5.  Ορισμός μελών Δ.Σ. της Ανωνύμου Εταιρείας «ΕΥΩΝΥ-

ΜΟΣ Α.Ε. 

95 197 

6.  Παράταση προθεσμίας περαίωσης έργου «Επέκταση 

αποχετευτικού αγωγού ακαθάρτων του παράδρομου Βου-

λιαγμένης (Λεωνιδίου – Σοφ. Βενιζέλου) και πλ. Αναγνω-

σταρά (Σαπφούς – Εθν. Αντίστασης)» (Α.Μ. 56/2007). 

96 199 

7.  Διαγράμμιση επί οδοστρώματος και τοποθέτηση 

πινακίδων σήμανσης επί της οδού Ναυαρίνου. 

97 199 

----------------------------- 

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Π.ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ): Παρακαλείται η κα Γραμματέας να 

διαβάσει τον κατάλογο των κ.κ. Συμβούλων για την απαρτία.   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ (Διαβάζει τον κατάλογο των κ.κ. Συμβούλων):  

………………………………………………………………………………… 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Διαπιστουμένης της απαρτίας, αρχίζει η συνεδρίαση του 

Δημοτικού Συμβουλίου Ηλιούπολης, σήμερα 12 Φεβρουαρίου 2009, ημέρα 

Πέμπτη και ώρα 19:00 στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημαρχιακού 

Μεγάρου. 

 Πριν αρχίσουμε την συνεδρίαση, θα ήθελα να ευχηθώ εκ μέρους όλων 

των Δημοτικών Συμβούλων Χρόνια Πολλά στον Αντιδήμαρχο Μπάμπη 

Κολιοφώτη που γιόρταζε.  

   

----------------------------- 

ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ 

1 ο  

«Ίδρυση Ν.Π.Δ.Δ. με διακριτικό τίτλο ¨Μουσείο Εθνικής Αντίστασης¨». 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Εισάγεται από την ημερήσια διάταξη το με αριθμό 1 θέμα, 

«Ίδρυση Ν.Π.Δ.Δ. με διακριτικό τίτλο ¨Μουσείο Εθνικής Αντίστασης¨». 

 Ο κ.Δήμαρχος έχει τον λόγο.  
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ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Κύριοι συνάδελφοι, γνωρίζετε ότι από τα πρώτα μελήματά 

μας σαν Διοίκηση, ήταν να ολοκληρώσουμε τη λειτουργία του Μουσείου 

Εθνικής Αντίστασης, κάτι το οποίον καθυστερούσε εδώ και πάρα-πάρα πολλά 

χρόνια. Ένα κτίριο το οποίο κτίστηκε από την προηγούμενη Διοίκηση για να 

γίνει Μουσείο Εθνικής Αντίστασης, με τη συμβολή των Αντιστασιακών 

Οργανώσεων, είχε απομείνει στην τύχη του όλα αυτά τα χρόνια με παλινωδίες 

ένθεν και ένθεν.  

 Η δέσμευση η δική μου ήταν ότι, το Μουσείο Εθνικής Αντίστασης θα 

πρέπει να λειτουργήσει μέσα στη θητεία μας και προς αυτή την κατεύθυνση 

κινηθήκαμε από την πρώτη στιγμή που αναλάβαμε τη Διοίκηση του Δήμου. 

Ήρθαμε σε επαφή με τις Αντιστασιακές οργανώσεις ΠΟΑΕΑ, ΠΕΑΕΑ και 

ΠΣΑΕΕΑ, που έχουν τα παραρτήματά τους στο Δήμο μας. Ήρθαμε σε επαφή 

με τις Κεντρικές Οργανώσεις των αντίστοιχων Τοπικών Οργανώσεων. Και 

μετά από πολλές συζητήσεις, διαμορφώσαμε το πλαίσιο πάνω στο οποίο θα 

κινηθούμε για τη δημιουργία του Νομικού μας Προσώπου.  

Η πρόταση είναι: Δημιουργία ίδρυσης Νομικού Προσώπου Δημοσίου 

Δικαίου  με τον διακριτικό τίτλο «Μουσείο Εθνικής Αντίστασης». Το 

Καταστατικό πιστεύω τι το έχετε πάρει όλοι στα χέρια σας, το έχετε 

μελετήσει. Το Καταστατικό αυτό φτιάχτηκε μετά από πολλές διαβουλεύσεις 

που είχαμε με τις Αντιστασιακές Οργανώσεις, το τροποποιήσαμε αρκετές 

φορές και το φέρνουμε στην τελική του μορφή.  

Θεωρώ, λοιπόν, ότι ένα χρέος που έχουμε όλοι μας απέναντι στην 

Εθνική Αντίσταση, πρέπει πλέον να το ολοκληρώσουμε και η ολοκλήρωσή 

του θα γίνει με την ίδρυση του Μουσείου Εθνικής Αντίστασης και με την 

περαιτέρω πλέον από εκεί και πέρα, εφόσον έχουμε το Νομικό Πρόσωπο, να 

το στήσουμε και σαν Μουσείο Εθνικής Αντίστασης με όλα αυτά τα εκθέματα 

τα οποία περιμένουν να εκτεθούν σ’ αυτό το Μουσείο, για να είναι χώρος 

μελέτης, μνήμης για τις επόμενες γενιές.  
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Ζητώ, λοιπόν, από το Σώμα να προχωρήσουμε και θα ήταν θα ήταν και 

ομόφωνη η απόφαση του Σώματος, θα βοηθούσε πάρα πολύ να ήταν 

ομόφωνη η απόφαση του Σώματος για κάτι το οποίο μας ενώνει και δεν μας 

χωρίζει, κάτι το οποίο το χρωστάμε και στους ανθρώπους που έδωσαν το αίμα 

τους για την Εθνική Αντίσταση, αλλά το οφείλουμε και στις νεότερες γενιές, 

για να μάθουν, να γνωρίσουν τι έγινε στη χώρα μας, τι έγινε στην πόλη μας 

σχετικά με την Εθνική Αντίσταση. 

Παράκληση, λοιπόν, από τη μεριά της Διοίκησης και του Δημάρχου 

είναι, με τις οποιεσδήποτε προσθήκες αν θέλετε να βάλουμε στο σχέδιο του 

Καταστατικού το οποίον υπάρχει, να προχωρήσουμε ομόφωνα στην απόφαση 

της ίδρυσης του Μουσείου Εθνικής Αντίστασης. Σας ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ.Πανταζόπουλος έχει τον λόγο.  

Δ.ΠΑΝΤΑΖΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θεωρώ ότι σήμερα συζητάμε ένα 

πάρα πολύ σημαντικό ζήτημα για την πόλη και για την ιστορία της πόλης. 

Βέβαια, η ιστορία, κ. Δήμαρχε, είναι καταγεγραμμένη. Είναι απολύτως βέβαιο 

ότι η προηγούμενη Δημοτική Αρχή έφτιαξε το Μουσείο αυτό, όπως, επίσης, 

είναι απολύτως βέβαιο ότι είναι ο πρώτος Δήμος που έπραξε κάτι τέτοιο. Και 

επίσης, είναι απολύτως βέβαιο ότι προσπάθησε κατ’ επανάληψη να ζητήσει τη 

στήριξη της Κεντρικής Εξουσίας προκειμένου να το στελεχώσει και να 

αρχίσει η δουλεύει για τους λόγους για τους οποίους δημιουργήθηκε, αλλά 

δεν βρήκε, όμως, την ανάλογη στήριξη. Σήμερα, λοιπόν, εσείς το υλοποιείτε 

και καλά κάνετε.  

 Μελετήσαμε και εμείς όλοι το σχέδιο το οποίον προτείνετε. Για εμάς 

σημαντικό είναι ότι, τον πρώτον λόγο έχουν οι Αντιστασιακές Οργανώσεις, 

κ.Πρόεδρε. Χαίρομαι ιδιαίτερα που οι Αντιστασιακές Οργανώσεις 

συναίνεσαν στην πρόταση αυτή.  

Το μόνο που έχω να προσθέσω και νομίζω ότι πρέπει να ληφθεί σοβαρά 

υπόψη στο συγκεκριμένο σημείο του Καταστατικού το οποίο μιλάει για τη 
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συμμετοχή τριών δημοτών, πιστεύω ότι δεν πρέπει αν είναι απλά τρεις 

δημότες, πρέπει να είναι δημότες μεν, άνθρωποι όμως που έχουν άμεση σχέση 

με την ιστορία της Εθνικής Αντίστασης ή που σε επιστημονικό επίπεδο 

μπορούν να συνδράμουν για τη λειτουργία του Μουσείου Εθνικής 

Αντίστασης. Πιστεύω ότι δεν θα βοηθήσει κανέναν και κυρίως τη Δημοτική 

Αρχή, αν οι δημότες αυτοί είναι απλά τρεις δημότες που πρότεινε ο 

Δήμαρχος. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Συγνώμη, κ.Πανταζόπουλε, για τον διάλογο. Αν το 

διαβάσουμε, λέει:  

«…επαγγελματική ή κοινωνική δράση ή ειδικές γνώσεις ανάλογα με τους 

σκοπούς του Νομικού  Προσώπου».  

Δ.ΠΑΝΤΑΖΟΠΟΥΛΟΣ: Για προχωρήστε. Λέει και κάτι άλλο ακόμα. 

Διαβάστε ολόκληρη την πρόταση. Αφήνει ένα παράθυρο στο τέλος. Δεν 

υπάρχει παράθυρο γι’ αυτό, κ.Πρόεδρε. Πρέπει συγκεκριμένα οι άνθρωποι 

που θα είναι στο Δ.Σ., να έχουν άμεση σχέση. Ή η ιστορία τους να δείχνει 

κάτι τέτοιο ή η επιστημονικής τους ενασχόληση, αυτό είναι.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Κονδύλης έχει τον λόγο. 

Κ.ΚΟΝΔΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, νομίζω ότι ερχόμαστε  

να κουβεντιάσουμε ένα ζήτημα που όντως την Ηλιούπολη την απασχολούσε 

από τη δεκαετία του ’80. Δεν πιστεύουμε ως Δημοτική Κίνηση ότι η πολιτική 

βούληση των προηγούμενων Διοικήσεων ήταν αυτή που δεν επέτρεψε να γίνει 

το Μουσείο Εθνικής Αντίστασης. Γιατί τώρα τι έχουμε; Έχουμε ένα κτίριο 

που το ονομάζουμε Μουσείο Εθνικής Αντίστασης. Σημαίνει ότι υπήρχαν 

σοβαροί λόγοι και δυσκολίες για να ιδρυθεί ένα Μουσείο Εθνικής Αντίστασης 

στην πόλη.  

Μας κάνει εντύπωση ως Δημοτική Κίνηση, η ελαφρότητα που η 

σημερινή Διοίκηση, χωρίς καμία διαβούλευση με τις Δημοτικές Παρατάξεις, 

χωρίς καμία διαβούλευση με τους επιστήμονες, ιστορικούς, αρμόδιους –και 
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υπάρχουν τέτοιοι στην πόλη- φέρνει ένα σχέδιο Καταστατικού. Κι εγώ σας 

ρωτάω. Όταν φέρατε το σχέδιο Καταστατικού της Ταβιθά, είχατε δώσει και 

12.000 αν θυμάμαι καλά, για να κάνετε μια οικονομοτεχνική μελέτη. Όταν 

φέρατε το σχέδιο Καταστατικού για την Κοινωφελή Επιχείρηση, είχατε κάνει 

οικονομοτεχνική μελέτη. Όταν φέρατε το σχέδιο Καταστατικού για να κάνετε 

την Α.Ε., πληρώσαμε λεφτά σαν Δήμος για οικονομοτεχνική μελέτη. Για το 

Μουσείο Εθνικής Αντίστασης γιατί δεν κάνατε; Αυτό το κτίριο, αυτός ο 

θεσμός, αυτή η ιδέα, τι λεφτά χρειάζεται για να αρχίσει να στήνεται κάτι 

τέτοιο; Τι χρήματα χρειάζονται για να λειτουργήσει στην πορεία; Δεν τα ξέρει 

κανένας. Μην μου πείτε ότι σήμερα το κτίριο κάτω είναι ικανό να 

λειτουργήσει σαν τέτοιο;  

Αρκετές φορές έχω αναρωτηθεί, οι συμπολίτες μας που τοποθετούν 

εκεί εκθέματα, έχει από το μυαλό τους, έχει περάσει από το μυαλό εδώ των 

Διοικούντων το ανασφάλιστο αυτό του κτιρίου; Οποιοσδήποτε, από 

οποιοδήποτε παράθυρο μπορεί να μπει μέσα, να τα πάρει όλα και να φύγει. Σ’ 

αυτό το κτίριο λέτε να πάμε να κάνουμε Μουσείο; Σημαίνει ότι θέλουμε 

κατασκευή, ανακατασκευή αυτού του κτιρίου. Αν διαβάσετε το φυλλάδιο εδώ 

που μοίρασαν οι συνάδελφοι από τη Δημοκρατική Ενότητα, τις προϋποθέσεις 

που χρειάζεται να φτιάξει το Μουσείο το αρχείο του ΚΚΕ, μιλάμε για κάτι 

πράγματα που εγώ ως απλός πολίτης δεν μπορώ να τα συλλάβω. Γι’ αυτό και 

ζητάνε και οικονομική ενίσχυση.  

Ένα δεύτερο που δεν απαντάται στο εισηγητικό. Δεν δίνεται η 

απάντηση, πώς θα συλλεχθούν τα αντικείμενα που θα φιλοξενήσει το 

Μουσείο Εθνικής Αντίστασης; Θα απευθυνθεί το Μουσείο Εθνικής 

Αντίστασης, ο Δήμος Ηλιούπολης σε άλλους Φορείς να δώσουν αντικείμενα; 

Και ποιο είναι το κίνητρο που οι άλλοι Φορείς θα δώσουν αντικείμενα; Θα 

απευθυνθούμε μόνο στους δημότες της Ηλιούπολης; Υπάρχει αυτή τη στιγμή 

συλλογή πραγματικά επιστημονικής αξίας και εγκυρότητας στην πόλη; Είναι 
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ψαγμένο και από ποιους; Το κτίριο –το έβαλα και προηγούμενα- είναι 

κατάλληλο γι’ αυτό τον λόγο, με τα σημερινά δεδομένα που χρειάζεται; 

Είναι ενδεικτικό της προχειρότητας που γίνεται αυτό το σχέδιο 

Καταστατικού όσον αφορά τους στόχους αλλά και τις ελλιπείς γνώσεις κατά 

τη γνώμη μου, η αναφορά στη συντήρηση του αρχειακού υλικού, όταν είναι 

γνωστό ότι ειδικά για τα αντικείμενα, υπάρχουν ελάχιστα εξειδικευμένα 

κέντρα συντήρησης και είναι το Μουσείο Μπενάκη, είναι το αρχείο της 

Εθνικής Τράπεζας, είναι η προσπάθεια που κάνει το ΚΚΕ σήμερα. Η 

συγκρότηση ενός τμήματος συντήρησης απαιτεί και επιστημονικές γνώσεις, 

απαιτεί ειδικό προσωπικό και κονδύλια, λεφτά που για το Δήμο Ηλιούπολης 

κατά τη γνώμη μας είναι απαγορευτικά.  

Στους στόχους δεν προβλέπεται η συνεργασία με άλλους Φορείς, με 

αντίστοιχα Μουσεία και άλλους εξειδικευμένους Φορείς όπως Τοπικά 

Μουσεία Αντίστασης, την Βιβλιοθήκη Εθνικής Αντίστασης, το ΑΣΚΙ, το 

Πολεμικό Μουσείο. Ειδικά για το πρώτο διάστημα αν θέλετε να 

λειτουργήσετε κάτι τέτοιο, μέχρι να συγκροτηθεί το Μουσείο με υλικά, με 

αντικείμενα κλπ., ως κίνητρο για τους συμπολίτες, για τους κατοίκους της 

Ηλιούπολης να φέρουν, θα πρέπει να το καθιερώσουμε, που σημαίνει τι; Ότι 

θα πρέπει να προβλέπεται η δυνατότητα να έρχονται άλλοι Φορείς και να 

κάνουν παρουσίαση των αντικειμένων στο Μουσείο που λέτε να 

δημιουργήσετε. 

Εδώ τώρα κάνετε και κάτι άλλο. Βάζετε δύο καρπούζια στην ίδια 

μασχάλη. Άλλο Μουσείο Εθνικής Αντίστασης και άλλο χώρος ιστορικής 

μνήμης της Ηλιούπολης. Δυστυχώς, μέχρι τώρα είμαστε ανίκανοι και 

αδύναμοι να δημιουργήσουμε ένα Ιστορικό Αρχείο της πόλης. Θυμάστε, κ. 

Δήμαρχε, όταν είσαστε μαζί με εμένα στην Αντιπολίτευση, τις διαμαρτυρίες 

και τις ενστάσεις που κάναμε, όταν παρουσιάστηκε το άλμπουμ της 

Ηλιούπολης. Θυμάστε τα εξώδικα που ήρθαν από συμπολίτες για τα λάθη και 
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τα ψέματα που είχε. Θυμάστε τις δεσμεύσεις της προηγούμενης Διοίκηση ότι 

«θα τα διορθώσουμε γιατί μας ξέφυγαν». Έχετε εικόνα τώρα ως Διοίκηση, ότι 

ο Δήμος δεν έχει αρχεία και αυτά που έχει δεν είναι συντηρημένα, είναι 

πεταμένα στο Μουσείο Εθνικής Αντίστασης στο υπόγειο, μέσα την υγρασία 

και άμεσα για καταστροφή.  

Αν θέλει ένας δημότης, προσπάθησα να βρω πρακτικά ως Δημοτική 

Κίνηση της δεκαετίας του ’80, δεν μπόρεσα, συνάδελφοι, να βρω. Ήθελα να 

βρω τον Κανονισμό των Συνοικιακών Συμβουλίων επί Κιντή, δεν μπόρεσα. 

Γιατί όπου απευθύνθηκα σε εργαζόμενους του Δήμου, έλεγε: «Πρέπει να 

πάμε εκεί, αλλά δεν ξέρουμε πού είναι, γιατί με την μεταφορά όταν έγινε, 

όταν κάναμε…» εμείς δεν έχουμε αυτή τη δυνατότητα.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Στο δια ταύτα, κ. Κονδύλη. 

Κ.ΚΟΝΔΥΛΗΣ: Δυο λεπτά περιμένετε. Άλλο. Τι σημαίνει λειτουργία 

Ειδικού Τμήματος Ιστορικών Μελετών; Πώς θα οργανωθεί και από ποιους; 

Ποια θα είναι η εργασία του και ποιος θα έχει την ευθύνη; Θα ανταγωνιστεί 

τα εξειδικευμένα Κέντρα Μελέτης της Εθνικής Αντίστασης με τους 

ιστορικούς και τους αρχειονόμους;  

 Κι ερχόμαστε κατά τη γνώμη μου στο πιο σημαντικό, την έλλειψη 

οποιασδήποτε μέριμνας για την επιστημονική θωράκιση αυτού του έργου. Να 

το ξεκαθαρίσουμε, κ. Δήμαρχε. Η Εθνική Αντίσταση δεν αποτελεί κατά τη 

γνώμη μας μόνον ένα αντικείμενο ανάμνησης και φρονιματισμού, αποτελεί 

μια περίοδο που εδώ και αρκετά χρόνια συνιστά αντικείμενο επιστημονικής 

μελέτης και τεκμηρίωσης και αυτό σε μεγάλο βαθμό είναι και ο μόνος τρόπος 

να υπερβείς την κομματικοποίηση σ’ αυτό που θέλεις να κάνεις.  Υπάρχει μια 

αναφορά για Ειδική Επιστημονική Επιτροπή που θα συστηθεί για την 

αξιολόγηση των τεκμηρίων. Δεν υπάρχει όμως καμία αναφορά σε πρόσωπα 

που θα έχουν την επιστημονική γνώση για να διαχειριστούν αυτό το 

εγχείρημα.  
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Κύριε Κονδύλη, ολοκληρώστε. Έχουμε ένα Καταστατικό εδώ.  

Κ.ΚΟΝΔΥΛΗΣ: Θα μου πείτε τώρα ως αντεπιχείρημα, ότι αυτοί οι 

άνθρωποι θα προσληφθούν στο προσωπικό του Μουσείου. Κι εδώ υπάρχει 

πάλι ένα σημαντικό πρόβλημα. Ποιος θα επιλέξει το επιστημονικό προσωπικό 

αυτό; Πώς θα διοικείται;  

ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Κύριε Κονδύλη, αυτό κουβεντιάζουμε;  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Το Καταστατικό. Αντί να επαινέσετε και να πείτε μπράβο στην 

πρωτοβουλία του Δημάρχου;  

Κ.ΚΟΝΔΥΛΗΣ: Κύριε Αναγνώστου, μην εκτίθεστε. Αν δεν κουβεντιάσουμε 

αυτά, τι θα κουβεντιάσουμε; Αν θα βάλουμε 5 αγωνιστές από την ΠΕΑΕΑ και 

3 αγωνιστές από την ΠΟΑΕΑ; Εδώ είμαστε και λίγο εκτός πραγματικότητας. 

Σήμερα βιολογικά αυτοί οι άνθρωποι, αυτοί οι αγωνιστές που τους τιμάμε 

όλοι, υπάρχει ένας ορίζοντας. Κάνουμε ένα Καταστατικό το οποίο τι το 

θέλουμε; Το θέλουμε για σήμερα ή για μετά και από 5 και 10 χρόνια; Ποια θα 

είναι η εκπροσώπηση; Τι γίνεται; Ή θα πάμε σε γενιές μακεδονομάχων; Όλα 

αυτά δεν τα έχετε δει, δυστυχώς. 

 Εμείς δεν καταψηφίζουμε, δεν υπερψηφίζουμε, απέχουμε από αυτή τη  

διαδικασία και ως Δημοτική Κίνηση μέχρι τις 20 Μάρτη θα κάνουμε 

εκδήλωση με επιστήμονες, με ιστορικούς, με ανθρώπους που ασχολούνται με 

Μουσεία, με την ιστορία και θα δώσουμε σε διαβούλευση στην κοινωνία της 

Ηλιούπολης, τι σημαίνει Μουσείο Εθνικής Αντίστασης, τι σημαίνει Ιστορικό 

Αρχείο της πόλης και πώς πρέπει να οργανωθούν.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ.Δήμαρχος έχει τον λόγο.  

ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Κύριε Κονδύλη, μου επιτρέπετε; Γίνεται ένα σημαντικό 

λάθος. Αυτή τη στιγμή εμείς αποφασίζουμε την ίδρυση του Μουσείου 

Εθνικής Αντίστασης με ένα Καταστατικό το οποίον περιλαμβάνει τις γενικές 

αρχές, πώς θα λειτουργήσει αυτό το Μουσείο. Από κει και πέρα, στον 

Οργανισμό Λειτουργίας του Μουσείου μπορούμε να κουβεντιάσουμε και να 
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βάλουμε ότι λεπτομέρειες θέλετε. Κι εγώ σας είπα ότι είμαι ανοιχτός σε 

οποιαδήποτε πρόταση και σε οποιαδήποτε πρόταση τροποποίησης του 

Καταστατικού. Στο Καταστατικό δεν μπορεί να προβλέπουμε το τι προσωπικό 

θα έχουμε και το πώς θα το έχουμε. Κάνετε πιστεύω ένα λάθος. Αυτές είναι οι 

γενικές αρχές. Θέλουμε να φτιάξουμε το Μουσείο; Το φτιάχνουμε με αυτό 

τον τρόπο που περιλαμβάνει εν πάση περιπτώσει, καλώς ή κακώς, είπα από 

την αρχή της ομιλίας μου, αν έχετε κάποιες προτάσεις τροποποίησης ή 

απαλοιφής ή προσθήκης και άλλων σκοπών, να το βάλουμε μέσα. Από κει και 

πέρα, θα το εξειδικεύσουμε στην πορεία με τον Κανονισμό Λειτουργίας του, 

το πώς θα λειτουργήσει αυτό το Μουσείο.  

Εμείς τη βούληση εκφράζουμε τώρα, για να προχωρήσουμε στη 

διαδικασία να ιδρύσουμε. Καταρχάς συμφωνούμε να είναι Νομικό Πρόσωπο 

Δημοσίου Δικαίου ή το θέλουμε κάτι άλλο; Η προηγούμενη Διοίκηση το είχε 

Αστική Μη Κερδοσκοπική Επιχείρηση. Το θέλουμε έτσι; Νομίζω ότι προς τα 

εκεί θα πρέπει να κατευθυνθούμε, δηλαδή αυτά να μελετήσουμε και να δούμε 

και αν θα πάρουμε απόφαση σήμερα.  

Κ.ΚΟΝΔΥΛΗΣ: Εσείς φέρατε τέτοια εισήγηση; Σας ρώτησα, κ. Δήμαρχε,  

οικονομοτεχνική μελέτη φέρατε; 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Αφού λέει Νομικό Πρόσωπο Δημοσίου Δικαίου. 

Κ.ΚΟΝΔΥΛΗΣ: Οικονομοτεχνική μελέτη φέρατε; Γιατί δεν φέρατε;  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Μακρυκώστας έχει τον λόγο.  

Ε.ΜΑΚΡΥΚΩΣΤΑΣ: Καταρχήν, κ. Πρόεδρε και κ. Δήμαρχε, η συνεδρίαση 

γι’ αυτό το τόσο σοβαρό θέμα, έπρεπε να είναι μονοθεματική. 

ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Γι’ αυτό το βάλαμε πρώτο θέμα, όσο μας πάρει.  

Ε.ΜΑΚΡΥΚΩΣΤΑΣ: Αυτό, όμως, δεν αλλάζει το νόημα. Έπρεπε να είναι 

μονοθεματική, να είναι οι Αντιστασιακές Οργανώσεις όλες εδώ, να πάρουν 

τον λόγο να τοποθετηθούν. Ένα αυτό.  
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 Δεύτερον, περάσανε 20 χρόνια –και αυτά για την προηγούμενη 

Δημοτική Αρχή που το έχει κάνει μπάχαλο το κτίριο του Μουσείου, δεν το 

αξιοποίησε. Ακούστε, κ. Πανταζόπουλε, έχετε τις ευθύνες σας.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Μην απευθύνεστε στον κ.Πανταζόπουλο. 

Ε.ΜΑΚΡΥΚΩΣΤΑΣ: Σας παρακαλώ! Μιλάμε για το Μουσείο της Εθνικής 

Αντίστασης, κ.Πρόεδρε. 20 χρόνια είναι αυτή η υπόθεση. Τι λέτε τώρα;  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Μην κάνετε διάλογο. Συνεχίστε. 

Ε.ΜΑΚΡΥΚΩΣΤΑΣ: Άκου Κερδοσκοπική Επιχείρηση, αυτό τώρα το 

ακούω, ήθελε να το κάνει η προηγούμενη Δημοτική Αρχή. Τέλος πάντων.  

 Πρέπει να έχει ξεχωριστό χώρο ο Δήμος για να κάνει τις διάφορες 

εκδηλώσεις ή έκθεση ή πολιτισμό κλπ. Τη βόλευε και την προηγούμενη 

Δημοτική Αρχή να αράξει εκεί, να κάνει όλες τις εκδηλώσεις, να το κάνει 

ιατρεία…  

ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ: (Παρεμβαίνει εκτός μικροφώνου). 

Ε.ΜΑΚΡΥΚΩΣΤΑΣ: Βιβλιάρια δεν…; Εντάξει. Να μην αρχίσουμε τώρα 

και δεν έχει τελειωμό.  

 Κύριε Δήμαρχε, αυτό το Καταστατικό μοιάζει σαν σούπα, θα σας πω 

γιατί. Αναφέρθηκε προηγούμενα ο συνάδελφος εδώ σχετικά με: 

«…τη μελέτη και παρουσίαση των αντικειμένων…  

Επιγραμματικά σας το διαβάζω. 

«… που έχουν σχέση με την Εθνική Αντίσταση, που συνιστούν 

πρωταρχικές πηγές γνώσης, αντικείμενα, σύνεργα πολεμικά, έργα τέχνης, 

χειρόγραφα, τυπωμένα ντοκουμέντα, εφημερίδες, περιοδικά, βιβλία και 

ότι άλλο έχει σχέση με το ιστορικό περιεχόμενο σχετικά με την 

Αντίσταση. Όλα τα παραπάνω θα αξιολογηθούν από την Επιστημονική 

Επιτροπή που θα συστήσει το Νομικό  Πρόσωπο.  

Δεν μου λέτε, κ. Δήμαρχε, όταν αναρτήσουν την εφημερίδα οι Αντιστασιακοί 

και λένε: «Αυτοί που γράφουμε εδώ, την κοπανήσανε στο Κάιρο. Οι άλλοι» 
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και να βάλουν και ονόματα «συνεργάστηκαν με τον Γερμανό». Και είναι 

στελέχη των τότε Κυβερνήσεων και της τότε Πολιτείας, η οποία είχε και 

συνέχεια βέβαια, θα τα δεχθεί αυτά η Επιστημονική Επιτροπή; Θα λέει για τη 

συγκεκριμένη οικογένεια τάδε, τάδε των πολιτικών που την κοπάνησε στο 

Κάιρο; Θα τους αφήσετε τους Αντιστασιακούς να… 

ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Δεν είναι αυτό το θέμα. 

Ε.ΜΑΚΡΥΚΩΣΤΑΣ: Πώς δεν είναι αυτό το θέμα, κ. Δήμαρχε; Αυτή η 

Επιστημονική Επιτροπή θα τα αξιολογήσει. 

ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Κάποιοι επιστήμονες ειδικοί. Ο κ. Κονδύλης αυτό έλεγε 

προηγουμένως.  

Ε.ΜΑΚΡΥΚΩΣΤΑΣ: Και θα μπουν μέσα στην Αντίσταση, να τους πουν 

ποια σύμβολα θα βάλουν; Στους Αντιστασιακούς θα τους υποδείξουν ότι 

«αυτό που βάζετε εδώ, ξηλώστε το»; Με ποιο δικαίωμα θα το κάνουν; Κύριε 

Δήμαρχε, σας τα αναφέρω για να σας δικαιολογήσω αυτό που είπα, τη λέξη 

¨σούπα¨. Πάμε παρακάτω: 

«Η καταγραφή και μελέτη όλων των στοιχείων που συνθέτουν την 

Ηλιούπολη, στη διαμόρφωσή τους μέσα στο χρόνο από την ίδρυση της 

πόλης ως σήμερα ιστορικά, λαογραφικά, πολεοδομικά κλπ. 

Δηλαδή θα έχουμε και τους Νασταίους μέσα; Να βάλουμε και τον Νάστο 

εκεί. Πώς θα τον βάλουμε, σαν καταπατητή;  

ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Θα τον βάλουμε εκεί που του αξίζει, Λευτέρη.  

Ε.ΜΑΚΡΥΚΩΣΤΑΣ: Κύριε Δήμαρχε, για την Εθνική Αντίσταση μιλάμε. 

Δεν μιλάμε για τους καταπατητές. Για να μην αναφερθούμε εδώ και τρώμε 

πολύ χρόνο, για την Εθνική Αντίσταση που έχουν ευθύνη οι Κυβερνήσεις και 

σκόπιμα δεν τη βάζουν στα σχολεία, να διδαχθούν τα παιδιά μας και τα 

εγγόνια μας. Γιατί; Γιατί ένα Κόμμα πρωτοστατούσε, κ.Δήμαρχε, να 

συγκροτήσει αυτό το μέτωπο της Αντίστασης το οποίο μεγαλούργησε. Και 

αντί αυτού, τους κλείσανε φυλακές, τους βασανίσανε, τους εξορίσανε και 
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είναι αυτοί οι άνθρωποι σήμερα, οι εναπομείναντες όπως είπατε 

προηγούμενα, οι οποίοι δεν θα έχουν λόγο μέσα στο Μουσείο της Εθνικής 

Αντίστασης.  

 Να σας διαβάσω και μια πρόσκληση, χωρίς να έχω τίποτα με τους 

ανθρώπους: 

« Το Δ.Σ. του Συνδέσμου Αποστράτων Σωμάτων Ασφαλείας 

Ηλιούπολης, σας καλεί να τιμήσετε την εκδήλωση… κλπ. την Κυριακή 15 

Φεβρουαρίου στην αίθουσα του Μουσείου της Εθνικής Αντίστασης. 

Δεν ξέρω οι άνθρωποι, μακάρι να είναι όλοι άγιοι, αλλά μπορεί να είναι και οι 

βασανιστές τους κάποιοι, μπορεί να είναι και βασανιστές τους.  

 Κύριε Δήμαρχε, εμείς θεωρούμε ότι αυτό είναι απαράδεκτο, όλο γενικά 

το Καταστατικό. Τον πρώτον λόγο πρέπει να έχουν οι Αντιστασιακοί, είναι 

μειοψηφία στο Νομικό Πρόσωπο. Εδώ τα ερωτηματικά, οι τρεις πολίτες κλπ. 

είναι ερωτηματικά για εμάς. Γιατί να είναι τρεις πολίτες και να μην είναι τρεις 

Αντιστασιακοί δηλαδή;  

ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Οι Αντιστασιακοί δεν είναι πολίτες; 

Ε.ΜΑΚΡΥΚΩΣΤΑΣ: Κύριε Δήμαρχε, να σας πληροφορήσω και το εξής. 

Έχει ιδρυθεί Σύλλογος συγγενών και φίλων της Εθνικής Αντίστασης. Και 

αυτό που είπατε προηγουμένως, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι πεθαίνοντας οι 

Αντιστασιακοί, θα σταματήσει, ξεχάστε το. Θα πάρουν τη σκυτάλη και οι 

συγγενείς και οι φίλοι και όλος ο λαός. Γιατί το ΕΑΜ και η Εθνική Αντίσταση 

αγκάλιαζε όλο το λαό, πάνω από το 90% του Ελληνικού λαού, κ. Δήμαρχε. 

Έτσι έχουν τα πράγματα και εμείς τους απαξιώσαμε τους Αντιστασιακούς, 

την Εθνική Αντίσταση. Δεν είναι μόνο τώρα στα χαρτιά. Τι δεν έχουν 

υποφέρει αυτοί οι άνθρωποι; Είπατε «έχουμε χρέος μας» και αυτό το χρέος 

μας πρέπει να το εκπληρώσουμε στο ακέραιο, κ.Δήμαρχε.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Κι αυτό κάνουμε.  

ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Αυτό προσπαθούμε να κάνουμε.  
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Ε.ΜΑΚΡΥΚΩΣΤΑΣ: Όχι, λοιπόν, μέσα στο Καταστατικό να κάνουμε: 

«…έναν πολυχώρο συνάντησης όπου αξιοποιώντας τη σύγχρονη και 

πρωτοποριακή τεχνολογία και μέσα από συζητήσεις, εκδηλώσεις, 

διαλέξεις, ημερίδες, θα προωθείται η έρευνα, η γνώση και η εμφάνιση της 

ιστορικής αλήθειας σχετικά με την Εθνική Αντίσταση.  

Θα μας έρθει ο Σολάνα μεθαύριο να κάνει διάλεξη μέσα στο Μουσείο της 

Εθνικής Αντίστασης.  

ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Νεκρό το θέλουμε το Μουσείο; 

Ε.ΜΑΚΡΥΚΩΣΤΑΣ: Όχι να φέρουμε και τον Σολάνα. Δεν θα έχουμε εμείς 

τον πρώτον λόγο, θα τον έχουν οι Αντιστασιακές Οργανώσεις, αυτοί θα έχουν 

τον πρώτον λόγο, κ. Δήμαρχε.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Στο δια ταύτα.  

Ε.ΜΑΚΡΥΚΩΣΤΑΣ: Δεν θα έρθει ο Μπους τώρα να μας κάνει διάλεξη.  

ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Γιατί; Μίλησε κανένας για τον Μπους;  

Ε.ΜΑΚΡΥΚΩΣΤΑΣ: Γιατί να σας πω. Είχε έρθει και ο Πρέσβης εδώ, ήθελε 

να φυτέψει δενδράκια με την προηγούμενη Δημοτική Αρχή. Ο Πρέσβης που 

βομβάρδιζε τη Γιουγκοσλαβία δίπλα μας. Καταλάβατε; Να λοιπόν ποιες είναι 

οι ευθύνες της Παράταξής σας και των Παρατάξεών σας. Και με τους 

Αμερικάνους και με το ΝΑΤΟ και με την Ευρωπαϊκή Ένωση που βομβαρδίζει 

και με τους Αντιστασιακούς. Δεν πάνε αυτά τα πράγματα μαζί.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Δηλαδή και φτιάχνουμε το Μουσείο Εθνικής Αντίστασης και 

τα ακούμε κιόλας. Ορίστε, κ. Γεωργάκη.  

Ε.ΓΕΩΡΓΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Δήμαρχε, κυρίες και κύριοι 

συνάδελφοι, συμπολίτισσες, συμπολίτες, έχω την άποψη ότι μια 

Αντιπολίτευση που διυλίζει τον κώνωπα και αρνείται τα πάντα, δεν προάγει 

τα θέματα του Δήμου μας. Πιστεύω ότι το θέμα σήμερα είναι τυπικό, έπρεπε 

με ένα τυπικό ναι να συμφωνήσουμε όλοι.  
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Θεωρώ ότι έχουμε καθυστερήσει σ’ αυτό το θέμα. Και η προηγούμενη 

Διοίκηση καθυστέρησε, αλλά και η σημερινή πιστεύω ότι έπρεπε πιο γρήγορα 

να προχωρήσει στη διαδικασία μιας νομικής μορφής, έτσι ώστε πράγματι να 

λειτουργήσει το Μουσείο και από κει και πέρα όλα θα βρεθούν στην πορεία. 

Είναι γεγονός, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι την ιστορία την γράφουν οι 

νικητές και για πολλά χρόνια την ιστορία όσον αφορά την Εθνική Αντίσταση 

την έγραφαν οι νικητές και γνωρίζουμε όλοι ποιοι ήταν οι νικητές. Ο χρόνος, 

όμως, οφείλω να τονίσω, ότι εξομαλύνει κάποια πράγματα. Εγώ χαίρομαι, 

αγαπητέ συνάδελφε, που οι Απόστρατοι επιλέγουν αυτό το χώρο, είναι τιμή 

στην Αντίσταση και οι Απόστρατοι να βρίσκονται εκεί, που κάποιοι, όχι όλοι, 

δεν μπορούμε να μηδενίζουμε, δεν έχουμε το δικαίωμα να μηδενίζουμε και να 

τους βάζουμε όλους και όλες. Το είπατε και προς τιμή σας. Είναι τιμή, λοιπόν, 

για την Αντίσταση.  

Πιστεύω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι είναι πολύ θετικό ότι 

ιδρύθηκε το Μουσείο, πάρθηκε η πρωτοβουλία από την προηγούμενη 

Διοίκηση να ιδρυθεί το Μουσείο με πολύ κόπο, με πολλές προσπάθειες. Δεν 

είναι εύκολο να κατασκευάσεις ένα κτίριο, δεν είναι εύκολο να το ονομάσεις. 

Έκανε πολλές προσπάθειες η προηγούμενη Δημοτική Αρχή. Ενθυμούμαι ότι 

και εγώ σαν Αντιπολίτευση σ’ αυτό το Σώμα την προηγούμενη τετραετία, 

είχαμε πάει ακόμα και στον σημερινό Πρόεδρο της Δημοκρατίας, θα το 

ενθυμείστε, αγαπητέ κ.Πρόεδρε, είχαμε πάει και στον Πρόεδρο της 

Δημοκρατίας. Αντιπολίτευση ήμουν εγώ τότε στην προηγούμενη Διοίκηση. 

Και παρακαλέσαμε και πιέσαμε τον σημερινό Πρόεδρο της Δημοκρατίας να 

πιέσει τον Υπουργό Πολιτισμού, την Υπουργό Πολιτισμού νομίζω, δεν 

θυμάμαι ποιος ήταν τότε, έτσι ώστε να λειτουργήσει επιτέλους το Μουσείο. 

Είχα την άποψη και τότε, ότι ο Δήμος έπρεπε να αποφασίσει τη νομική μορφή 

που θα έχει ο συγκεκριμένος Φορέας. Είναι θετικό, λοιπόν, ότι αποφασίζεται 

αυτό σήμερα, πιστεύω ότι όλοι μας πρέπει να συναινέσουμε.  



           ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΔΗΜΟΥ ΗΛΙΟΥΠΟΛΗΣ 

                                               5η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΤΗΣ 12ης ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2009 

20 

20 

Δεν θα λύσουμε τα προβλήματα της Εθνικής Αντίστασης σήμερα. Και 

είναι αδιανόητο εμείς εδώ όλοι να κάνουμε τους ειδικούς και τους επιφανείς 

και τους εξειδικευμένους σε όλα αυτά τα ζητήματα. Πιστεύω και έχω 

εμπιστοσύνη στα πρόσωπα που θα πλαισιώσουν το Δ.Σ., έτσι ώστε να 

λειτουργήσει σαν Μουσείο Εθνικής Αντίστασης.  

Να θυμίσω μόνο στο Σώμα, ότι η πρώτη εκδήλωση που είχε γίνει εκεί, 

ήταν πράγματι για την Εθνική Αντίσταση και ήταν η έκθεση του 

φωτογραφικού υλικού της Εθνικής Αντίστασης του αειμνήστου του Σπύρου 

Μελεντζή, που είχαμε πάρει τις φωτογραφίες του σε μικρές διαστάσεις. Και 

αισθάνομαι την ανάγκη να ομολογήσω ότι, ο Τάκης Γκογκορώσης ανέλαβε 

την υποχρέωση και το κόστος και μεγέθυνε αυτές τις φωτογραφίες χωρίς να 

πάρει χρήματα από το Πολιτιστικό Κέντρο, έκανε και τις κορνίζες. Και 

ομιλητής για την Εθνική Αντίσταση τότε, θα ενθυμείστε αγαπητέ κ.Πρόεδρε, 

ήταν ο αείμνηστος επίσης σήμερα Καρυτινός Νίκος. Η πρώτη εκδήλωση, 

λοιπόν, που είχε γίνει στο Μουσείο ήταν για την Εθνική Αντίσταση και έτσι 

πρέπει να λειτουργήσει.  

Έχω την άποψη, όμως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Δήμαρχε, 

ότι πρέπει να συμπληρωθεί: «Μουσείο Εθνικής Αντίστασης Δήμου 

Ηλιούπολης» αλλά και «Μουσείο της πόλης του Δήμου Ηλιούπολης». Γίνεται 

κάποια αναφορά μέσα, αλλά νομίζω και στην επωνυμία και είναι υποχρέωσή 

μας όχι μόνο στην Εθνική Αντίσταση την Πανελλήνια, αλλά να υπάρχει και 

το Μουσείο της πόλης. Είναι υποχρέωσή μας στις επόμενες γενιές να 

περισώσουμε ότι είναι δυνατόν να περισωθεί και να περισώζεται στο μέλλον. 

Πιστεύω, λοιπόν, ότι η επωνυμία του πρέπει να είναι: «Μουσείο Εθνικής 

Αντίστασης και Μουσείο της πόλης της Ηλιούπολης». Και υπάρχουν στοιχεία 

και γι’ αυτό το κομμάτι και πρέπει να είναι εκεί, για να τα επισκέπτονται και 

για τα βλέπουν και για να παραδειγματίζονται οι επόμενες γενιές. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ.Δήμαρχος έχει τον λόγο.  
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ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Η αρχική σκέψη ήταν «Μουσείο Εθνικής Αντίστασης Δήμου 

Ηλιούπολης» και έτσι είχε βγει ο τίτλος. Όμως μετά τις διαβουλεύσεις που 

κάναμε με τις Αντιστασιακές Οργανώσεις, επικράτησε η άποψη ότι το 

Μουσείο δεν είναι του Δήμου Ηλιούπολης, είναι Μουσείο Εθνικής 

Αντίστασης που αγκαλιάζει όλη την Ελλάδα και όλη την Εθνική Αντίσταση η 

οποία δεν έγινε μόνο στην Ηλιούπολη. Βεβαίως στους σκοπούς, όπως είδατε, 

αναγράφονται και άλλα ορισμένα και πιο εξειδικευμένα θέματα. Αλλά σας 

λέω ποιος ήταν… Εγώ δεν έχω αντίρρηση, αν το Σώμα το εγκρίνει, να το 

βάλουμε «Μουσείο Εθνικής Αντίστασης Δήμου Ηλιούπολης». Όμως 

επικράτησε η άποψη και με τη σύμφωνη γνώμη των Αντιστασιακών 

Οργανώσεων, ότι θα έπρεπε να μείνει «Μουσείο Εθνικής Αντίστασης» γιατί 

αφορά όλο τον ελλαδικό χώρο. Κι εδώ δεν θα βάλουμε εκθέματα μόνο του 

Δήμου Ηλιούπολης, θα μπουν εκθέματα, εάν έχουμε εκθέματα, και από την 

υπόλοιπη Ελλάδα.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ.Κολιοφώτης έχει τον λόγο.  

Χ.ΚΟΛΙΟΦΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί συνάδελφοι, πιστεύω ότι κατά 

βάθος η μοναδική απάντηση που έπρεπε στο ερώτημα που μπήκε στην 

επικεφαλίδα του θέματος να ήταν «ομόφωνα ναι». Γιατί οφείλουμε εμείς οι 

νεότεροι αυτό που είμαστε σήμερα, στους ανθρώπους εκείνους που εκείνα τα 

μαύρα χρόνια, τα σκοτεινά χρόνια της Κατοχής, έδωσαν τη ζωή τους για να 

είμαστε εμείς ελεύθεροι και να είμαστε δημοκρατικά εδώ εκλεγμένοι και να 

λέμε ο καθένας τις απόψεις του.  

 Πιστεύω, λοιπόν, ότι θα μπορούσε να ολοκληρωθεί η σημερινή 

πρόταση που μπαίνει στο Δημοτικό Συμβούλιο με ένα ομόφωνο ναι και στην 

πορεία να βρούμε όλους εκείνους τους τρόπους, το πώς θα λειτουργήσει, να 

υπάρξουν οι προτάσεις, να υπάρξουν όλα εκείνα τα υπηρεσιακά θέματα τα 

οποία θα μπορούσαν να δώσουν τη σωστή λειτουργία αυτού του χώρου της 

εθνικής ονομασίας «Μουσείο Εθνικής Αντίστασης».  
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Πιστεύω ότι, θα θέλατε να το κάνετε, να ακουστεί και ένας έπαινος 

προς τη Δημοτική Αρχή και τη Δημοτική Παράταξη που επιτέλους βάζει αυτό 

το θέμα. Πιστεύω ότι το ίδιο προσπαθούσε να κάνει και η προηγούμενη 

Διοίκηση, αλλά υπήρχαν άλλα προβλήματα που ίσως δεν το είχαν καταφέρει. 

Σήμερα, λοιπόν, γίνεται αυτό πραγματικότητα. Και αντί να ακουστεί έστω και 

μια φωνή επαινετική τόσο στον Δήμαρχο όσο και στη Δημοτική Αρχή που 

υλοποιεί μια προγραμματική δέσμευση προεκλογική. Μην αμαυρώνουμε 

τώρα και προσπαθούμε με διάφορα τερτίπια, μικροσκοπιμότητες, το ένα, το 

άλλο, να χρεωθεί ο καθένας από την Παράταξή του ένα τέτοιο θέμα.  

Πιστεύω ότι η φωνή της λογικής θα πρέπει εδώ να μην μας αφήσει να 

μπούμε μικρολεπτομέρειες αυτή τη στιγμή. Να πούμε όλοι ομόφωνα ένα ναι 

και μετά να καθίσουμε να βρούμε πώς μέσα είτε από τον Οργανισμό 

Λειτουργίας του Μουσείου είτε από διάφορες προτάσεις άλλες τις οποίες η 

Δημοτική Αρχή και όπως δήλωσε και ο Δήμαρχος από την αρχή, είναι 

ανοιχτό. Σήμερα δεν αποφασίζουμε εδώ ποιος θα είναι Δημοτικό Συμβούλιο, 

ποιοι ιστορικοί θα ασχοληθούν. Αλλά εμείς όμως οφείλουμε να απευθυνθούμε 

στη φυσική πηγή, σ’ αυτούς τους ανθρώπους που ζουν και έζησαν τότε εκείνα 

τα γεγονότα και μπορούν να μας πουν τι πραγματικά συνέβη και να 

καταθέσουν τις μαρτυρίες τους. Διότι όπως ξέρετε, η ιστορία στο πέρασμα 

των χρόνων αρχίζει και αλλοιώνεται, υποκρύπτει σκοπιμότητες, πέφτουν στη 

μέση πολιτικές και κάπου χάνεται και γίνεται έτσι μια μακρινή ανάμνηση 

«ξέρεις, τότε κάτι έγινε».  

Επειδή προηγούμενα ο κ.Μακρυκώστας είπε ότι η Εθνική Αντίσταση 

δεν διδάσκεται στα σχολεία, πιστεύω, κ.Μακρυκώστα, ότι έχουμε εδώ την κα 

Χωματά η οποία είναι και εκπαιδευτικός και μας ενημερώνει ότι διδάσκεται. 

Ελπίζω ότι θα διδάσκεται σωστά και όχι βλέποντας από μια συγκεκριμένη 

οπτική γωνία. Μην προσπαθούμε εμείς να πιστωθούμε ότι, εμείς μόνον 

είμαστε ή εκείνοι ήταν ή οι άλλοι ήταν. Ήταν όλος ο Ελληνικός λαός. 
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Οφείλουμε, λοιπόν, το χρέος μας αυτό να το κάνουμε προς την Εθνική 

Αντίσταση. Αλλά επειδή το θέμα είναι πολύ σοβαρό και δεν πιστεύω ότι 

πρέπει να μπαίνουν μικροσκοπιμότητες, τότε πιστεύω ότι κάτι θα έχουμε 

κάνει. Και σ’ αυτό η Δημοτική Αρχή είναι ανοιχτή από αυτή τη στιγμή μέχρι 

την υλοποίησή του. Πιστεύω πολύ σύντομα να απαλλάξουμε το Μουσείο και 

από το αρχείο και απ’ ότι άλλο βρίσκεται εκεί μέσα, για να αποδοθεί όπως 

πρέπει στους αγωνιστές της Εθνικής Αντίστασης. Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ.Μπότος έχει τον λόγο. 

Ι.ΜΠΟΤΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καλησπέρα σας. Το θέμα που 

συζητάμε σήμερα είναι ιστορικό, είναι πραγματικό και είναι τεράστιο. Και 

είναι τεράστιο, γιατί επιτέλους η ελληνική κοινωνία, οι Έλληνες πολίτες 

άργησαν μεν, κατάλαβαν όμως κατά 95% ότι όντως η Εθνική Αντίσταση 

έπαιξε το σπουδαιότερο ρόλο στην ιστορία της νεοτέρας  Ελλάδος.  

Εμείς σήμερα σαν νέα Διοίκηση δεν θέλουμε ούτε επιβράβευση ούτε 

τίποτα. Πιστεύουμε ότι κάνουμε το καθήκον μας. Και η προηγούμενη 

Διοίκηση -γιατί εγώ είμαι από τους ανθρώπους που δεν μηδενίζω- έκανε ένα 

μεγάλο βήμα μπροστά, έδωσε αρκετά χρήματα, αρκετό κόπο και έστησε ένα 

Μουσείο, το οποίο δυστυχώς μέχρι σήμερα μόνο Μουσείο Εθνικής 

Αντίστασης δεν είναι, για να λέμε και την πικρή αλήθεια.  

Όμως, το γεγονός ότι σήμερα, έστω με δειλά βήματα, η παρούσα 

Διοίκηση και ο Δήμαρχος κ.Αναγνώστου φέρνει ένα Καταστατικό, προσέξτε, 

μην τα μπερδεύουμε, απλώς ένα Καταστατικό, δηλαδή το ξεκίνημα, δεν 

μπορούμε και δεν πρέπει να μην έχουμε ομόφωνη απόφαση. Διότι αν ζούσαν 

οι Αντιστασιακοί, θα είχαν ομοφωνήσει. Δεν μπορεί εμείς σήμερα με τόσο 

αίμα που έχυσαν εκείνοι, να αντιδράσουμε στο ξεκίνημα αυτού του ιστορικού 

γεγονότος. Και η Ηλιούπολη θα είναι πρωτοπόρος, ήταν με την προηγούμενη 

Διοίκηση και θα συνεχίσει να είναι στο θέμα της Εθνικής Αντίστασης. Άραγε, 

πρέπει νομίζω όλοι μας να καταλάβουμε τι ζητάει η Διοίκηση. Ούτε την 
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ιστορία της Εθνικής Αντίστασης θα την καταγράψει η σημερινή Διοίκηση 

ούτε το Συμβούλιο που θα προέλθει από το Καταστατικό. Εμείς ψηφίζουμε 

ένα Καταστατικό και από κει και ύστερα, αν χρειάζονται χρήματα, γιατί 

τέθηκε τέτοιο θέμα και τι άλλο θα χρειαστεί, εδώ είμαστε να το συζητήσουμε. 

Παρακαλώ όλους τους συναδέλφους και τις συναδέλφισσες, πράγματι 

να μην το δουν ότι το κάνουμε εμείς, δηλαδή η Δημοτική Αρχή και ο 

Δήμαρχος κ.Αναγνώστου, αλλά το κάνει ολόκληρο το Δημοτικό Συμβούλιο 

της πόλης. Τι κάνει; Απλά πράγματα, την αρχή. Κι όλοι γνωρίζουμε –και να 

τελειώσω με αυτό, κ.Πρόεδρε- ότι η αρχή είναι το ήμισυ του παντός. Αν δεν 

αρχίσουμε, δεν θα κάνουμε τίποτα. Θα έχουμε δυσκολίες, όμως πρέπει να 

αρχίσουμε. 

Ευχαριστώ και πιστεύω να είναι ομόφωνη η απόφαση ως προς αυτό και 

μόνο.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  Ο κ.Μηλούλης έχει τον λόγο.  

Θ.ΜΗΛΟΥΛΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, επειδή αναφερόμαστε σ’ ένα 

γεγονός το οποίον είναι πολυσύνθετο, είναι και πολιτικό και κοινωνικό και 

ιστορικό, θα έλεγα και διεθνές στα ευρωπαϊκά πλαίσια, δεν είναι 

μονοδιάστατο. Οι προσεγγίσεις που μπορούμε να κάνουμε, είναι πάρα πολλές. 

Σωστός και ο προβληματισμός του κ. Κονδύλη, σωστός και του κ. 

Μακρυκώστα, σωστός και των άλλων συναδέλφων. Δηλαδή εξαρτάται ο 

καθένας από ποια οπτική γωνία το βλέπει και τι βάζει πρώτο, τι βάζει 

δεύτερο, τι βάζει τρίτο.  

 Εγώ τοποθετούμαι επί της αρχής, δηλαδή ότι αυτό το πράγμα πρέπει να 

υπάρξει. Αυτή είναι η πρώτη παράμετρος. 

 Η δεύτερη παράμετρος, κατά την άποψή μου, επειδή ανάλογα 

φαινόμενα, παρόμοια, όχι συγκεκριμένα ή ομοιόμορφα, στο παρελθόν ναι μεν 

ξεκίνησαν, αλλά εκφυλίστηκαν στην πορεία.  
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 Το δεύτερο είναι, εμένα με απασχολεί περισσότερο να στηθεί. Αλλά 

από κει και πέρα, πρέπει να πάρει ουσιαστικό χαρακτήρα και να συμβάλουμε 

όλοι με τον τρόπο μας, ώστε να μην εκφυλιστεί αυτό το γεγονός. Εκεί είναι το 

μέλημα και του Δημοτικού Συμβουλίου και των Αντιστασιακών 

Οργανώσεων, να δημιουργήσει αυτό το κέλυφος που θα εξασφαλίζει τη 

συνέχεια, τη διαπαιδαγώγηση των επερχόμενων γενεών και την αποφυγή 

εκφυλιστικών διαδικασιών.  

 Εγώ λέω ναι επί της αρχής, ότι πρέπει να γίνει αυτό το πράγμα. Τα 

υπόλοιπα στην πορεία τα βρίσκουμε.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ.Αρβανίτης έχει τον λόγο.  

Ν.ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι, καλησπέρα. Επειδή το 

θέμα είναι πάρα πολύ σοβαρό, θα ήθελα να επιμείνω μόνο σ’ ένα 

συγκεκριμένο σημείο. Εδώ πέρα δεν μιλάμε για άρνηση που έχει σκοπό την 

άρνηση. Είναι ένα θέμα το οποίον είναι πάρα πολύ σοβαρό και ευχής έργο θα 

ήταν να υπήρχε, να υπάρξει και να λειτουργήσει ένα Μουσείο Εθνικής 

Αντίστασης. Όλοι καταλαβαίνουμε πόσο δύσκολο είναι, με τις μικρές ή τις 

μεγαλύτερες γνώσεις που έχουμε. Εξειδικευμένη γνώση δεν υπάρχει. Αυτό το 

θέμα που πρέπει να μας απασχολεί και αυτό που πρέπει να μας βασανίζει, 

είναι ποιο είναι το πλάνο, πώς, με ποιο τρόπο θα λειτουργήσει αυτό το 

πράγμα.  

Δηλαδή αυτό που λέμε τώρα, ότι «η αρχή είναι το ήμισυ του παντός» 

κατά τον κ.Μπότο ή «στην πορεία θα δούμε» κατά τον κ.Κολιοφώτη, είναι 

κάτι που μας οδηγεί στο ότι δεν θα γίνει τίποτα. Δηλαδή το πιθανότερο όλων 

είναι ότι, για καμιά εικοσαριά χρόνια εάν δεν υπάρχει μια μελέτη 

συγκεκριμένη που να είναι προϊόν διαβούλευσης, να είναι προϊόν 

συνεννόησης, να είναι ένα προϊόν το οποίον όλοι θα προσπαθούσαμε 

τουλάχιστον, αν θέλουμε να κάνουμε καλά τη δουλειά μας, να 

συμβουλευτούμε κάποιους ειδικούς, αφού πρώτα θα έπρεπε εσείς να τους 



           ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΔΗΜΟΥ ΗΛΙΟΥΠΟΛΗΣ 

                                               5η ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΤΗΣ 12ης ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2009 

26 

26 

συμβουλευτείτε, να δούμε πού πάει αυτή η ιστορία, το μεγάλο πρόβλημα είναι 

αυτό.  

Το να ξεκινήσουμε κάτι το οποίο με μαθηματική περίπου ακρίβεια –

εντάξει, δεν θα πούμε για πλήρη ακρίβεια- θα μας οδηγήσει στο να 

βασανιζόμαστε και να συνεχίσει να υπάρχει ο τίτλος σ’ ένα άψυχο κτίριο, δεν 

έχει και μεγάλη σημασία, μάλλον δεν έχει καθόλου σημασία, φεύγουμε 

μακριά από την ουσία.  

Να το επαναλάβω, είναι ένα θέμα που θα πρέπει να είναι προϊόν 

διαβούλευσης, προϊόν τεχνοκρατικής μελέτης, οικονομοτεχνικής μελέτης, να 

είναι προϊόν επιστημονικής μελέτης και εκεί αυτοί οι άνθρωποι αν μας 

προτείνουν κάτι, το οποίον είναι σίγουρα πέραν από τις δικές μας γνώσεις, να 

δούμε τότε τι θα κάνουμε, πώς θα το φτιάξουμε. Όχι αν θα το φτιάξουμε, πώς 

θα το φτιάξουμε, αυτό είναι το μεγάλο ερώτημα. Έτσι νομίζω ότι δεν 

μπορούμε να κάνουμε τίποτα.  

Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Υπάρχει άλλος; Κύριε Παππά, έχετε να πείτε κάτι; Να σας 

ακούσουμε. 

ΠΑΠΠΑΣ: Η Εθνική Αντίσταση είναι έργο ολόκληρου του Ελληνικού λαού 

και ο Ελληνικός λαός έχει απαίτηση να αναγνωριστεί η θυσία του εκείνη που 

κράτησε μια τετραετία ολόκληρη και την πλήρωσε με αίμα. Κάναμε πολλές 

προσπάθειες. Η Εθνική Αντίσταση αναγνωρίστηκε το 1981 και από τότε 

περιμέναμε εδώ στην Ηλιούπολη όλες οι Οργανώσεις να ιδρυθεί το Μουσείο 

της Εθνικής Αντίστασης. Πράγματι έγινε το κτίριο. Μα γιατί όμως να μη 

λειτουργήσει; Γιατί να μην αρχίσει; Κάποτε έπρεπε να γίνει η αρχή.  

Εμείς πιο μπροστά με την άλλη τη Διοίκηση πήγαμε στον Πρόεδρο της 

Δημοκρατίας και τον παρακαλέσαμε να βοηθήσει στην ίδρυση του Μουσείου 

και μας είπε ότι, πρέπει να λειτουργήσει, να υπαχθεί στο Υπουργείο 

Πολιτισμού και να λειτουργήσει με τους όρους του Υπουργείου Πολιτισμού, 
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επειδή χρειάζονται πολλά χρήματα. Σήμερα, όμως, που η Διοίκηση εδώ του 

Δήμου αποφάσισε να ιδρύσει και να γίνει κάποια αρχή, εμείς της ΠΟΑΕΑ, το 

Παράρτημα το δικό μας και η Κεντρική Διοίκηση της ΠΟΑΕΑ αλλά και οι 

άλλοι του ΠΣΑΕΕΑ, νομίζω επικροτούν αυτή την ενέργεια του Δήμου. Κύριε 

Δήμαρχε, εμείς συμφωνούμε απόλυτα στο να γίνει μια καλή αρχή. Ο τρόπος 

για να λειτουργήσει, θα είναι στην πορεία της λειτουργίας του και κάθε μέρα 

το Μουσείο θα πλουτίζεται και κάθε μέρα θα αναθεωρεί ορισμένες… ώστε να 

λειτουργήσει όσο γίνεται τέλεια.  

Ως προς τα εκθέματα, αυτά θα φέρει και ο Ελληνικός λαός. Όλοι μας 

στα σπίτια μας κάτι έχουμε να προσφέρουμε. Εν τω μεταξύ υπάρχουν και 

άλλα Μουσεία και άλλες Οργανώσεις που έχουν και που θα έρχονται να 

προβάλλονται και να λειτουργούν εδώ ένα μεγάλο διάστημα στο Μουσείο το 

δικό μας, αφού βέβαια θα διαρρυθμιστεί ο χώρος του μέσα όπως πρέπει.  

Εγώ σαν Πρόεδρος του Παραρτήματος αυτού που έχω περισσότερο από 

δύο δεκαετίες, συμφωνώ και επικροτώ. Και σας παρακαλώ, Δήμαρχε, να 

συνεχίσετε, να γίνει. Επιτέλους, πέρασαν τόσα χρόνια από τότε. Ευχαριστώ 

πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ.Γιαννόπουλος έχει τον λόγο. Δεν είμαστε συγγενείς, 

είμαστε όμως φίλοι και συνωνυμία.  

Χ.ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Καλησπέρα σας. Κύριε Πρόεδρε, κύριε Δήμαρχε,  

αγαπητοί Σύμβουλοι, πρέπει να ξέρετε ότι, όταν το οικόπεδο αυτό που έγινε 

το Μουσείο παραχωρήθηκε στην ΠΕΑΕΑ, η Διοίκηση του Δήμου έχει το 

παραχωρητήριο, στην ΠΕΑΕΑ, ξεκίνησε ο Δήμαρχος να κάνει αυτή τη 

διαδικασία. Έγιναν ορισμένες συνεδριάσεις, συμμετείχαμε και εμείς ως 

ΠΕΑΕΑ. Η προτελευταία συνεδρίαση ήταν η εξής: Μουσείο ΕΑΜικής 

Εθνικής Αντίστασης, εκεί εμείναμε και οι τρεις Οργανώσεις. Και ο Πρόεδρος 

που μίλησε προηγούμενα και η ΠΣΕΑΕΑ και η ΠΟΑΕΑ συμφωνήσαμε σ’ 

αυτό το πλαίσιο. Στην τελευταία δεν συμμετείχε η ΠΕΑΕΑ για τον λόγο αυτό 
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που σας λέω. Εμείς θέλουμε, το αίτημά μας είναι: Μουσείο ΕΑΜικής Εθνικής 

Αντίστασης. Σας ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ.Προβιάς έχει τον λόγο.  

Σ.ΠΡΟΒΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σημαντικό το γεγονός ότι μπορούμε να 

συζητάμε για να ιδρύσουμε ένα Νομικό Πρόσωπο. Και γιατί το συζητάμε 

άραγε; Γιατί το όραμα του αείμνηστου Κιντή σ’ αυτό το χώρο που είχε 

χαρακτηριστεί για την κατασκευή του Μουσείου Εθνικής Αντίστασης, 

υλοποιήθηκε από τη δική μας Διοίκηση. Ακούστηκε εδώ ότι: «Ξέρετε κάτι; 

Ολιγώρησε η προηγούμενη Δημοτική Αρχή, δεν έκανε ένα Νομικό Πρόσωπο 

έτσι τσάτρα-πάτρα να προχωρήσει». Ακούστηκε όμως παράλληλα και από τον 

κ.Γεωργάκη αλλά και από τον δάσκαλο τον κ.Παππά, ότι έγιναν εκείνες 

πραγματικά οι προσπάθειες για να μπορέσει να είναι ένα Μουσείο της 

Εθνικής Αντίστασης για όλη την Ελλάδα. Φτάσανε μέχρι τον Πρόεδρο της 

Δημοκρατίας.  

Ποια ήταν η προσπάθεια της Διοίκησης; Αυτό το Μουσείο της Εθνικής 

Αντίστασης να είναι κάτω από την αιγίδα του Υπουργείου Πολιτισμού. Γιατί 

θα διαπιστώσετε στην πορεία ότι, για να στηθεί και να λειτουργήσει αυτό το 

Μουσείο Εθνικής Αντίστασης, γιατί το είπε ο κ. Κονδύλης, δεν κάναμε καμία 

οικονομοτεχνική μελέτη. Και δεν μιλώ για τη διαμόρφωση ίσως, το πώς 

μπορεί να προστατευτεί το υλικό που θα είναι μέσα και που ήδη έχει 

συγκεντρωθεί υλικό και υπάρχει στις αποθήκες από πολλά χρόνια, το πώς θα 

το προστατεύσουμε βάζοντας πέντε σιδεριές ή διαμορφώνουμε το χώρο, αλλά 

το πώς θα μπορέσουμε αυτό το υλικό να το εκθέσουμε, είναι τεράστιες οι 

δαπάνες. Αυτός ήταν βασικά ο λόγος για τον οποίον προσπαθούσαμε. 

Το δεύτερο σκέλος έχει να κάνει ότι, λέμε «Μουσείο Εθνικής 

Αντίστασης». Δεν λέμε «Μουσείο Εθνικής Αντίστασης του Δήμου 

Ηλιούπολης». Και απορώ, βέβαια, ποιοι Νομικοί είδαν, πώς γίνεται εμείς να 

ιδρύσουμε ένα Νομικό Πρόσωπο που δεν θα ανήκει στο Δήμο. Αυτό βέβαια, 
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ενδεχομένως να μην πήραμε, να ξεσηκώσαμε ένα απλό Καταστατικό από 

κάπου, ίσα-ίσα για να εντυπωσιάσουμε μια και δεχθήκαμε πιέσεις από τους 

Αντιστασιακούς και το φέραμε εδώ, έτσι λέμε ότι κάνουμε και χωρίς να 

γνωρίζουμε τι θα γίνει στο επόμενο βήμα.  

Παρ’ όλα αυτά θεωρώ ότι, αυτή η προσπάθεια επικροτείται και από τη 

δική μας πλευρά, με δεδομένο το γεγονός ότι η Κεντρική Εξουσία στην 

οποίαν εσείς δεν προστρέξατε καθόλου στα δύο χρόνια, να δείτε μήπως 

βρίσκατε πρόσφορο έδαφος σ’ αυτή τη θητεία σας, σ’ αυτό τον Υπουργό 

Πολιτισμού, όποιος είναι, τον τωρινό ή τον προηγούμενο, μήπως τελικά 

ολοκληρωνόταν η διαδικασία; Δεν πήγατε πουθενά. Έρχεστε εδώ και λέτε ένα 

Καταστατικό να το εγκρίνουμε. Δεδομένου του ότι οι Αντιστασιακοί 

συμφώνησαν και λέμε να γίνει η προσπάθεια, θα πούμε ναι, να 

προσπαθήσουμε.  

Όμως, λυπάμαι, αλλά θεωρώ ότι γίνεται μια κίνηση έχοντας λάβει 

υπόψη μας το πρώτο βήμα, χωρίς να ξέρουμε πώς θα φτάσουμε στο δεύτερο, 

στο τρίτο ή στο δέκατο βήμα, για να λειτουργήσει πραγματικά όπως αξίζει το 

Μουσείο της Εθνικής Αντίστασης. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Άρα δεν υπάρχει άλλος ομιλητής. Παρακαλώ, κ.Δήμαρχε.  

ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, για να κλείσουμε το θέμα, γιατί σήμερα 

κουβεντιάζουμε ένα θέμα που δεν χωράει ούτε πολιτικές σκοπιμότητες ούτε 

παραταξιακές αντιπαραθέσεις. Είναι ένα θέμα, είπα και στην αρχή της 

τοποθέτησής μου, που θα έπρεπε να μας ενώνει.  

Βεβαίως ακούστηκαν διάφορα σ’ αυτή την αίθουσα και το συμπέρασμα 

από την όλη τοποθέτηση των συναδέλφων είναι ότι, ναι μεν, αλλά δεν. Εμείς 

δεν είπαμε ποτέ ότι αυτό το οποίον εμείς οραματιστήκαμε, είναι το 

τελειότερο. Ζήτησα απ’ όλους εσάς εδώ τους συναδέλφους να ακούσουμε 

προτάσεις προς την κατεύθυνση της βελτίωσης αυτών των οποίων εμείς 

προτείναμε. Όμως, προτάσεις αυτού του είδους δεν ακούστηκαν.  
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Θεωρώ, βεβαίως, ότι το βήμα το οποίον κάνουμε, είναι πολύ σημαντικό 

για την πόλη μας. Είναι πολύ σημαντικό για κάτι το οποίον εγώ δεν θα 

αναφερθώ γιατί δεν το έκαναν οι προηγούμενοι. Οι προηγούμενοι κάνανε το 

ένα βήμα. Εμείς κάνουμε το επόμενο βήμα, για να ολοκληρωθεί και να 

υλοποιηθεί αυτό το οποίον είχε οραματιστεί –όπως είπε και ο αγαπητός 

κ.Προβιάς- ο αείμνηστος Δημήτρης Κιντής. Το κάνουμε με παραλείψεις, 

όπως εσείς ισχυρίζεστε; Πού σας λέμε ποιες είναι οι παραλείψεις μας, να τις 

δούμε; Το κάνουμε –όπως ακούστηκε- βεβιασμένα; Μα ήδη ένα χρόνο 

επεξεργαζόμαστε τον τρόπο με τον οποίο θα μπορέσουμε να στήσουμε αυτή 

τη διαδικασία. Έχουμε κάνει αλλεπάλληλες συζητήσεις με τους ανθρώπους οι 

οποίοι έζησαν την Εθνική Αντίσταση.  

Βεβαίως, η λογική που ακούστηκε, ότι η προηγούμενη Διοίκηση 

καθυστέρησε γιατί ήθελε το Μουσείο της Εθνικής Αντίστασης να μπει κάτω 

από την αιγίδα του Υπουργείου Πολιτισμού, το Υπουργείο Πολιτισμού, όπως 

γνωρίζετε ή αν δεν γνωρίζετε, αγαπητοί συνάδελφοι, επιχορηγεί ή βάζει κάτω 

από την ομπρέλα του και τη στέγη του Μουσεία άλλου είδους, αρχαιολογικά, 

ιστορικά, λαογραφικά. Πουθενά μέσα στο Νόμο της ίδρυσης των Μουσείων 

και της επιχορήγησης των Μουσείων και της προστασίας των Μουσείων από 

το Υπουργείο Πολιτισμού, δεν υπάρχει το αντίστοιχο Μουσείο Εθνικής 

Αντίστασης.   

Ε.ΜΑΚΡΥΚΩΣΤΑΣ: Κι η Αντίσταση πολιτισμός είναι, κ.Δήμαρχε.  

ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Επιτρέψτε μου, κ.Μακρυκώστα. Εάν, λοιπόν, αναλωθούμε 

στη διαδικασία του να τεθεί υπό την αιγίδα του Υπουργείου Πολιτισμού ένα 

Μουσείο, ξέρετε και από τις δικές σας ενέργειες, αγαπητοί συνάδελφοι της 

Αντιπολίτευσης, που και εμείς είμαστε μαζί σας τότε και μαζί είχαμε πάει και 

στον νυν Πρόεδρο της Ελληνικής Δημοκρατίας, θα ματαιοπονούσαμε και θα 

περιμέναμε άλλα 10 χρόνια κάποια άλλη Διοίκηση ενδεχομένως να 

σκεφτόταν να υλοποιήσει αυτό το οποίον εμείς λέμε, σήμερα πρέπει να 
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ξεκινήσει, με τις οποιεσδήποτε παραλείψεις επαναλαμβάνω -τις οποίες όμως 

δεν μας τις αναφέρατε- να ξεκινήσει.  

Σήμερα εκφράζουμε την πολιτική μας βούληση να στήσουμε και να 

λειτουργήσουμε το Μουσείο Εθνικής Αντίστασης, αυτό ψηφίζουμε σήμερα. 

Όλα τα άλλα μπορούμε να τα δούμε στην πορεία. Σήμερα αυτό που πρέπει να 

εκφραστούν οι συνάδελφοι Δημοτικοί Σύμβουλοι είναι: Θέλουμε να γίνει το 

Μουσείο Εθνικής Αντίστασης; Θέλουμε να κάνουμε το πρώτο βήμα, το 

ξεκίνημα για να λειτουργήσει; Αυτό το ερώτημα μπαίνει και αυτό τίθεται σε 

ψηφοφορία σήμερα. Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Άρα αποφασίζουμε ίδρυση Ν.Π.Δ.Δ. με διακριτικό τίτλο 

«Μουσείο Εθνικής Αντίστασης». Εγκρίνεται; Υπάρχει μειοψηφία ή ομόφωνα;  

Ε.ΜΑΚΡΥΚΩΣΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλουμε να διατυπωθεί στα Πρακτικά 

και δώστε μου, σας παρακαλώ, μισό λεπτό.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ναι ή όχι. Τι να διατυπωθεί; Στην αγόρευσή σας καταγράφηκε. 

Τώρα στο δια ταύτα, εάν θέλετε πάλι άλλα δέκα λεπτά… 

Ε.ΜΑΚΡΥΚΩΣΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, πολλοί συνάδελφοι δεν κατανόησαν 

την ομιλία μας.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Κατανόησαν οι συνάδελφοι. Οι συνάδελφοι καταλαβαίνουν, 

για όνομα του Θεού τώρα, δεν καταλαβαίνουν τι είπατε;  

Ε.ΜΑΚΡΥΚΩΣΤΑΣ: Θα είχαμε τελειώσει. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ορίστε.  

Ε.ΜΑΚΡΥΚΩΣΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, με το Καταστατικό που ψηφίζετε, 

αγαπητοί συνάδελφοι, δεν διασφαλίζεται ο χώρος για την Εθνική Αντίσταση, 

γιατί ο χώρος ανήκει εξ ολοκλήρου στην Εθνική Αντίσταση. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Πρέπει να ψηφίσετε, κ.Μακρυκώστα. Δεν είναι ψηφοφορία 

αυτή.  

Ε.ΜΑΚΡΥΚΩΣΤΑΣ: Αφού δεν διασφαλίζεται ο χώρος, αλλοιώνεται και ο 

χαρακτήρας της Εθνικής Αντίστασης. Λέμε καθαρά ότι το κτίριο ανήκει στην 
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ΕΑΜική Εθνική Αντίσταση, αυτή είναι η τοποθέτησή μας και καταψηφίζουμε 

το Καταστατικό.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Μειοψηφία του κ.Μακρυκώστα και Λαγκαδινού και αποχή του 

κ. Κονδύλη και του κ. Αρβανίτη και υπέρ όλοι οι υπόλοιποι. Εγκρίνεται; 

ΣΥΜΒΟΥΛΟΙ: Εγκρίνεται… εγκρίνεται.  

ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 

αφού είδε τις διατάξεις των άρθρων 95 και 96 του Ν. 3463/2006  

ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ 

 (απεχόντων των κ.κ Κονδύλη, Αρβανίτη και μειοψηφούντων των κ.κ 

Μακρυκώστα και Λαγκαδινού οι οποίοι επιφυλάσσονται ως προς την αλλοίωση 

του χαρακτήρα της Εθνικής Αντίστασης) 

Εγκρίνει την ίδρυση Νομικού Προσώπου Δημοσίου Δικαίου με τον 

διακριτικό τίτλο «Μουσείο Εθνικής Αντίστασης» ως εξής:   

ΣΧΕΔΙΟ  ΚΑΤΑΣΤΑΤΙΚΟΥ 

ΑΡΘΡΟ  1 - Επωνυμία 

Ιδρύεται Νομικό Πρόσωπο Δημοσίου Δικαίου με την επωνυμία «ΜΟΥΣΕΙΟ  

ΕΘΝΙΚΗΣ  ΑΝΤΙΣΤΑΣΗΣ» 

ΑΡΘΡΟ  2 – Σκοποί 

Σκοποί του Νομικού Προσώπου είναι: 

 Η συλλογή, μελέτη και παρουσίαση στο κοινό αντικειμένων που έχουν 

σχέση με την Εθνική Αντίσταση, που συνιστούν πρωταρχικές πηγές 

γνώσης (αντικείμενα, σύνεργα πολεμικά, έργα τέχνης, χειρόγραφα, 

τυπωμένα ντοκουμέντα, εφημερίδες, περιοδικά, βιβλία και ότι άλλο έχει 

ιστορική αξία ή ιστορικό περιεχόμενο σχετικό με την Αντίσταση).  

Όλα τα παραπάνω θα αξιολογηθούν από ειδική επιστημονική επιτροπή που 

θα συστήσει το Νομικό Πρόσωπο. 

 Η λειτουργία βιβλιοθήκης αφιερωμένης στο Έπος του ’40 και της Εθνικής 

Αντίστασης του λαού μας. 
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 Η διενέργεια πολιτιστικών εκδηλώσεων, διαλέξεων και εκθέσεων. 

 Η συλλογή και διάσωση ντοκουμέντων (ηχητικών, οπτικών κλπ) σχετικά 

με την ιστορία της πόλης της Ηλιούπολης 

 H καταγραφή και μελέτη όλων των στοιχείων που συνθέτουν την 

Ηλιούπολη, στη διαμόρφωσή τους μέσα στο χρόνο, από την ίδρυση της 

πόλης ως σήμερα (ιστορικά, λαογραφικά, πολεοδομικά κλπ) 

 Η λειτουργία ειδικού τμήματος ιστορικών μελετών και τεκμηρίωσης, 

διάσωσης και συντήρησης αρχειακού υλικού 

 Η δημιουργία ενός πολυχώρου συνάντησης, όπου, αξιοποιώντας την 

σύγχρονη και πρωτοποριακή τεχνολογία και μέσα από συζητήσεις, 

εκδηλώσεις, διαλέξεις, ημερίδες κλπ. θα προωθείται η έρευνα, η γνώση και η 

εμβάθυνση της ιστορικής αλήθειας σχετικά με την Εθνική μας Αντίστασης 

και η μελέτη της ιστορίας της Ηλιούπολης.  

ΑΡΘΡΟ  3 - Πόροι 

Πόροι του Νομικού προσώπου είναι ιδίως: 

α) Η ετήσια τακτική ή τυχόν έκτακτη επιχορήγηση του Δήμου Ηλιούπολης, 

β) Κάθε είδους εισφορές, επιχορηγήσεις, δωρεές, κληρονομίες και 

κληροδοσίες, 

γ) Πρόσοδοι από τη δική του περιουσία, καθώς και από τη συμμετοχή του σε 

προγράμματα, 

δ) Κάθε άλλο νόμιμο έσοδο. 

ΑΡΘΡΟ  4 - Διοίκηση 

Το Διοικητικό Συμβούλιο του ΝΠΔΔ αποτελείται από 15 μέλη, τα οποία μαζί 

με τους αναπληρωτές τους ορίζονται από το δημοτικό συμβούλιο.  

Εξ αυτών  

 ο Δήμαρχος Ηλιούπολης, που αυτοδίκαια προεδρεύει του Δ.Σ. 
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 τέσσερις (4) Δημοτικοί Σύμβουλοι εκ των οποίων δύο (2) τουλάχιστον 

ορίζονται από τη μειοψηφία του Δημοτικού Συμβουλίου (Σε περίπτωση 

που η μειοψηφία του Δημοτικού Συμβουλίου δεν ορίσει συμβούλους ή 

εκείνοι που έχουν οριστεί παραιτηθούν, χωρίς να αντικατασταθούν, 

μετέχουν σύμβουλοι της πλειοψηφίας).  

 έξι (6) Εκπρόσωποι των Αντιστασιακών Οργανώσεων της Ηλιούπολης, εκ 

των οποίων τρεις (3) από την μεγαλύτερη οργάνωση την ΠΕΑΕΑ, δύο (2) 

από την ΠΟΑΕΑ και ένας (1) από την ΠΣΑΕΕΑ. Οι ανωτέρω εκπρόσωποι 

προτείνονται από της Αντιστασιακές Οργανώσεις εντός προθεσμίας 

δεκαπέντε (15) ημερών από τότε που θα αποσταλεί η σχετική πρόσκληση. 

Ως Αντιπρόεδρος του Δ.Σ. ορίζεται ανά έτος εναλλάξ ένας εκ των 

συμμετεχόντων εκπροσώπων των Αντιστασιακών Οργανώσεων. 

 Τρεις (3) δημότες ή κάτοικοι Ηλιούπολης που έχουν ανάλογη 

επαγγελματική ή κοινωνική δράση ή ειδικές γνώσεις, ανάλογα με τους 

σκοπούς του νομικού προσώπου 

 Ένας (1) εκπρόσωπος των εργαζομένων του νομικού προσώπου, εφόσον 

αυτό απασχολεί περισσότερους από δέκα (10) εργαζομένους. Ο ανωτέρω 

εκπρόσωπος προτείνεται από τη γενική συνέλευση των τακτικών 

υπαλλήλων εντός προθεσμίας δεκαπέντε (15) ημερών από τότε που θα 

αποσταλεί η σχετική πρόσκληση. Σε περίπτωση που το Ν.Π. δεν 

απασχολεί πάνω από 10 εργαζόμενους την αντίστοιχη θέση στο ΔΣ 

καταλαμβάνει ένας δημότης ή κάτοικος Ηλιούπολης. 

 Σε περίπτωση που κάποιος εκ των συμμετεχόντων φορέων δεν ορίσει 

εμπρόθεσμα (όπως το παρόν Καταστατικό ορίζει) τους εκπροσώπους του, 

τη θέση τους καταλαμβάνουν κάτοικοι ή δημότες Ηλιούπολης. 

Η θητεία των μελών του διοικητικού συμβουλίου του νομικού προσώπου 

ορίζεται με την απόφαση του δημοτικού συμβουλίου. Λήγει πάντοτε με την 

εγκατάσταση του νέου διοικητικού συμβουλίου. Τα μέλη του διοικητικού 
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συμβουλίου μπορούν να αντικατασταθούν κατά τη διάρκεια της θητείας τους, 

με απόφαση δημοτικού συμβουλίου για σοβαρό λόγο που ανάγεται στην 

άσκηση των καθηκόντων τους. 

Τον Πρόεδρο του διοικητικού συμβουλίου σε περίπτωση απουσίας ή 

κωλύματος αναπληρώνει ο Αντιπρόεδρος.  

ΑΡΘΡΟ  5 - Εκπροσώπηση του Νομικού Προσώπου 

Το Νομικό Πρόσωπο εκπροσωπείται στα δικαστήρια και σε κάθε δημόσια 

αρχή από τον Πρόεδρο του διοικητικού συμβουλίου και όταν αυτός κωλύεται 

ή απουσιάζει από τον Αντιπρόεδρο. 

ΑΡΘΡΟ  6 – Έδρα του Νομικού Προσώπου 

Ως έδρα του Νομικού Προσώπου ορίζεται η περιφέρεια του Δήμου 

Ηλιούπολης και συγκεκριμένα το Μουσείο Εθνικής Αντίστασης, το οποίο 

παραχωρείται για αποκλειστική χρήση του Νομικού Προσώπου. 

Η απόφαση αυτή πήρε αριθμό 42/2009. 

----------------------------- 

 

----------------------------- 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Μη υπάρχοντος άλλου θέματος, λύεται η συνεδρίαση.  

ΩΡΑ ΛΗΞΗΣ: 01:20΄ 

   Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ      Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ    

 

 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ  ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ 

 

   Η ΑΝΤΙΠΡΟΕΔΡΟΣ    OI ΕΙΔΙΚΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ  

 

 

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΧΩΜΑΤΑ        ΑΜΑΛΙΑ  ΚΑΛΠΟΥΖΑΝΗ 
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        ΧΡΙΣΤΙΝΑ ΚΟΚΚΟΡΗ 

Τ Α  Μ Ε Λ Η 

 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΕΥΣΤΑΘΙΟΥ    ΑΡΓΥΡΩ ΠΙΚΟΥΛΑ 

 

 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΤΟΣ     ΠΟΛΥΞΕΝΗ ΒΛΑΧΟΥ 

 

 

ΘΩΜΑΣ ΜΗΛΟΥΛΗΣ    ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΝΔΡΕΑΣ 

 

 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΙΣΣΑΣ     ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΓΑΔΑΚΟΣ 

 

 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΛΥΚΑΣ           ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗΣ 

 

 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ                  ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΑΚΗΣ 

 

 

 

 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΝΙΚΟΛΑΪΔΗΣ                 ΜΑΡΙΛΕΝΑ ΖΑΜΠΑΡΑ-ΚΟΡΚΟΛΙΟΥ 

 

 

ΗΛΙΑΣ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ   ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΓΛΥΚΟΥ-ΦΩΤΕΙΝΙΑ 
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ΡΟΖΑΛΙΑ ΚΑΛΥΒΑ-ΧΡΗΣΤΟΥ     ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΟΛΙΟΦΩΤΗΣ 

 

 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΝΤΑΖΟΠΟΥΛΟΣ      ΣΠΥΡΟΣ ΠΡΟΒΙΑΣ 

 

 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΕΩΡΓΑΚΗΣ           ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ 

 

 

ΕΥΦΗΜΙΑ ΖΑΝΝΙΑ    ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥΛΑΚΗ 

 

 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΑΜΟΥΡΓΙΑΝΟΣ  ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΝΔΥΛΗΣ 

 

 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ          ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΜΑΚΡΥΚΩΣΤΑΣ 

 

  

ΘΕΟΦΑΝΗΣ ΛΑΓΚΑΔΙΝΟΣ 

 

 


